
Protokół nr 5 /2020

z posiedzenia wspólnej Komisji Spraw Społecznych, Komisji Gospodarki

Miejskiej, Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Rady Miasta Piły

w dniu 17.11.2020 r.

zdalny tryb obradowania

(czas trwania godz. : 14:00-17:00 )

Na posiedzeniu obecnych było 9 członków Komisji Spraw Społecznych, 7 członków

Komisji Gospodarki Miejskiej, 6 członków Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta. Listy

obecności radnych  są zawarte w dokumencie „ZAKRES PRAC KOMISJI NR  XXXIV

SESJA RADY MIASTA PIŁY w dniu 2020-11-17 ”.

Włodzimierz  Bystrzycki  ,  Przewodniczący  Komisji  Spraw Społecznych powitał

radnych oraz zaproszonych gości i po stwierdzeniu quorum otworzył obrady komisji.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja  Przewodniczącej  Rady Miasta  Piły  o podejmowanych działaniach

pomiędzy XXXI a XXXIII sesją Rady Miasta Piły - druk nr 463.

3. Sprawozdanie  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie  międzysesyjnym,

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły od 11 października 2020 r. do

10 listopada 2020 r. - druk nr 464.

4. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  Rocznego

programu współpracy miasta Piły z organizacjami pozarządowymi oraz innymi

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2021 rok - druk

nr 475.

5. Zaopiniowanie projektu uchwały uchwały Rady Miasta Piły w sprawie statutu

osiedla Gładyszewo - druk nr 467.

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie statutu osiedla

Górne - druk nr 468.

7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie statutu osiedla

Koszyce - druk nr 469.
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8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie statutu osiedla

Motylewo - druk nr 470.

9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie statutu osiedla

Podlasie - druk nr 471.

10. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie statutu osiedla

Staszyce - druk nr 472.

11. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały

Nr II/9/18 Rady Miasta Piły z dnia 28 listopada 2018 r. w sprawie określenia

zasad ustalania wysokości i wypłaty diet dla radnych Rady Miasta Piły, diet dla

przewodniczących rad i  przewodniczących zarządów osiedli  w Pile - druk nr

473.

12. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  lokalnego

programu  wspierania  edukacji  uzdolnionych  uczniów  szkół  podstawowych

funkcjonujących na terenie Gminy Piła - druk nr 481.

13. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  przyjęcia

kryteriów, trybu i zasad przyznawania nagród uzdolnionym uczniom klas IV –

VIII szkół podstawowych funkcjonujących na terenie Gminy Piła - druk nr 482.

14. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  przyjęcia

Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie miasta Piły

- druk nr 474.

15. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia woli

zawarcia  porozumienia  międzygminnego  dotyczącego  współdziałania  Gmin

przy  realizacji  zadania  polegającego  na  wyznaczeniu  obszaru  i  granic

aglomeracji Piła - druk nr 476.

16. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  Regulaminu

utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Piły - druk nr 477.

17. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody

na wynajęcie i wydzierżawienie nieruchomości oraz odstąpienie od obowiązku

przetargowego trybu zawarcia umów - druk nr 478.

18. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody

na  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umów  najmu  i

dzierżawy - druk nr 479.

19. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody
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na odstąpienie  od obowiązku przetargowego  trybu zawarcia  umowy najmu -

druk nr 480.

20. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  zmieniający  uchwałę  Nr

XVIII/202/19  Rady  Miasta  Piły  z  dnia  17  grudnia  2019  r.  w  sprawie

zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły na 2020 rok -

druk nr 465.

21. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  rozpatrzenia

skargi na działalność Prezydenta Miasta Piły - druk nr 483.

22. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  rozpatrzenia

skargi na działalność Prezydenta Miasta Piły - druk nr 484.

23. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  rozpatrzenia

skargi na działalność Prezydenta Miasta Piły - druk nr 485.

24. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań - druk nr 466.

25. Wolne głosy, wnioski i informacje.

26. Zamknięcie obrad.

Ad. 1

Sprawy regulaminowe - przyjęcie porządku obrad

Proponowany porządek obrad został przyjęty przez komisję bez uwag.

Radni nie zadawali pytań

Ad.2

Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy

XXXI a XXXIII sesją Rady Miasta Piły.

Informacja zostanie przedstawiona na sesji Rady Miasta  24 listopada 2020 roku.

Ad. 3

Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z

wykonania uchwał Rady Miasta Piły od 11 października 2020 r. do 10 listopada 2020 r. 

Radny  Zbigniew  Pyziak  zadał  pytania  dotyczące  następujących  punktów

sprawozdania:

1. pkt  46  Prezydent  wyraził  zgodę  na  przesunięcie  terminu  zagospodarowania
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nieruchomości stanowiącej działki nr: 708, 705 i 636/2 (obręb 18), położonej w

rejonie ulic  Marszałka Józefa Piłsudskiego i  Marii  Konopnickiej  w Pile  oraz

nienaliczanie kar umownych. 

2. pk  77  Prezydent  podjął  zarządzenie  w  sprawie  ogłoszenia  wykazu

nieruchomości położonej przy ul. Rynkowej w Pile przeznaczonej do sprzedaży

w drodze przetargu ustnego ograniczonego.

3. pkt 66 Prezydent podjął zarządzenie w sprawie przyznania dotacji na wsparcie

realizacji  zadania  publicznego  Gminy  Piła  w  2020  r.  (dotacja  w  wysokości

10.000,00  zł  dla  Stowarzyszenia  Tanecznego  Nie  Bój  się  Marzyć)  -  w

przypadku gdy imprezy się nie odbędą jak będą zwracana pieniądze.

Radna Maria Miler zadała pytania dotyczące następujących punktów sprawozdania :

1. pkt 13 Prezydent przyjął indywidualny wniosek do projektu miejscowego planu

zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ulic  Giełdowej  i

Robotniczej, rozwiązania przestrzenne ustali projekt planu - czego dotyczył ten

indywidualny wniosek.

2. pkt 30  Prezydent spotkał się z Panem Sebastianem Bedekierem – dyrektorem

Colliers International - czego dotyczyło spotkanie, jakie są wyniki rozmów.

3. pkt  52  Prezydent  wspólnie  z  Zastępcą  Prezydenta  Panią  Beatą  Dudzińską

spotkał się z przedstawicielami Pilskiego Banku Żywności. Podczas spotkania

rozmawiano o projektach, które Bank Żywności zamierza realizować - jakie to

są  projekty.

Radny Marek Andruszkiewicz zadał pytanie dotyczące :

1. pkt 98  Prezydent podczas spotkania z mediami zapowiedział projekt mający na

celu wspieranie służby zdrowia w pozyskiwaniu osocza od osób, które przeszły

koronawirusa  -  jakie  są  zasady,   perspektywy  w  tym  zakresie,  w  celu

przekazanie tej informacji mieszkańcom.

Radna Gabriela Milska zadała pytania dotyczące :

1. pkt 51 Prezydent wziął udział w zdalnej wizycie studyjnej w Gminie Arendal

(Norwegia). Projekt został zrealizowany w ramach Funduszy Norweskich - jakie

są uzgodnienia po  tej wizycie.

2. pkt  53  Prezydent  wziął  udział  w  spotkaniu  z  przedstawicielami  Związku
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Międzygminnego Pilski Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi.

3. pkt 55 Prezydent online spotkał się z Panem Jakubem Kompem - koordynatorem

Projektu Wodór 2030 w Zespole Doradców Gospodarczych TOR Sp. z o. o.

Projekt jest skoncentrowany na wdrożeniu technologii wodorowych w miastach,

w kontekście transportu publicznego. Na spotkaniu poruszano tematy: dlaczego

warto wziąć pod uwagę wodór jako paliwo przyszłości; jakie są założenia dla

wdrożenia tego paliwa w transporcie miejskim; jakie są możliwości i wyzwania

stojące przed miastami w tym zakresie - jakie są możliwości i bezpieczeństwo

pasażerów.

Z-ca Prezydenta Krzysztof Szewc odpowiedział na pytania.

 w odpowiedzi na pkt 66, jeżeli sytuacja nie pozwali na zrealizowanie zadania

dotacja podlega zwrotowi w pełnej wysokości.

 odnośnie pkt. 46 to obiekt, który miał być oddany wiosną tego roku, ze względu

na brak wykonawców nie został  oddany.  Wprowadzone tarcze  antycovidowe

wprowadziły  również  zakaz  odbiorów  tymczasowych  przez  inspektora

budowlanego. W związku z powyższym cała inwestycja musi być  zakończona

w całości i dopiero wówczas inspektor budowlany będzie mógł obiekt odebrać i

dopuścić  do  użytkowania.  To  jest  generalnie  główna  przyczyna  przesunięcia

terminu i jest to rzecz niezależna od inwestora.

 pkt  77 jest  to   działka  nr 29,  nieruchomość gruntowa w kształcie  wąskiego

prostokąta,  cena  wywoławcza  nieruchomości  18.200  zł  o  powierzchni  100

metrów kwadratowych.

 pkt 13 indywidualny wniosek dotyczy  działki 73/1 z  możliwością realizacji w

części frontowej głównej bryły budynku, usytuowanie ganku  i zadaszenia przed

drzwiami wejściowymi budynku.

 pkt  52  odpowiedzi  udzieliła  Beata  Dudzińska  Z-ca  Prezydenta.  Spotkanie

miało na celu analizę sytuacji, czy Pilski Bank Żywności jest w stanie sprostać

zapotrzebowaniu.  Ze  względu  na  sytuację  pandemiczną  zbiórki  żywności

prowadzone  w  okresie  przedświątecznym  będą  utrudnione,  a  są  osoby

potrzebujące. W związku z tym spotkanie dotyczyło w jaki sposób te zbiórki

mają się odbywać i tego typu spotkania będą kontynuowane.

 pkt 30 odpowiedź zostanie udzielona na sesji Rady Miasta w dniu 24 listopada

2020 roku.

 pkt  98  tego  typu  działanie  z  oddawaniem  osocza  realizowane  jest  w
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województwie  wielkopolskim  tylko  w  Poznaniu.  W  Pile  działania  są

prowadzone  w  porozumienie  z  Ars  Medical,  który  będzie  przeprowadzał

wstępną selekcję osób, które będą mogły oddać osocze. Nie każdy może oddać

osocze i nie w każdym terminie jest to dopuszczalne. Przewozem osób będzie

się  zajmowało   Regionalne  Centrum Kultury,  które  dysponuje  odpowiednim

samochodem.

 pkt 51 odpowiedź zostanie udzielona na sesji Rady Miasta w dniu  24 listopada

2020 roku.

 pkt. 53 tego typu spotkań będzie bardzo  dużo ze względu na ogłoszony przetarg

na wywóz i  zagospodarowanie odpadów. Był podział  na sektory,  a w części

sektorów  przetarg  był  unieważniony,  a  w  części  został  rozstrzygnięty.

W najbliższym czasie  odbędą się  kolejne  spotkania  w związku z  ustaleniem

wysokości opłat. 

 pkt 55 istnieje możliwość pozyskania środków zewnętrznych, a technologie są

bezpieczne. Istnieje możliwość w przyszłości zakupu autobusów wodorowych.

Ad. 4

Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  Rocznego  programu

współpracy  miasta  Piły  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2021 rok.

Projekt  uchwały  w  imieniu  Prezydenta  przedstawiła Teresa  Jakubowska  Z-ca
Dyrektora Wydziału Rozwoju i Funduszy Europejskich. 

Ustawa o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (Dz. U. z 2020 r.,  poz.

1057)  zobowiązuje  jednostkę  samorządu  terytorialnego  do  uchwalenia  rocznego

program  współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami

wymienionymi  w  art.  3  ust.  3  ustawy.  Wstępny  wykaz  priorytetowych  zadań

publicznych  do  realizacji  w  ramach  programu   w  2021  roku  przygotowano  w

uzgodnieniu z wydziałami Urzędu Miasta oraz miejskimi  jednostkami organizacyjnymi

właściwymi merytorycznie ze względu na rodzaj zadania  publicznego. W dniach od 24

lipca do 21 sierpnia 2020 roku organizacje pozarządowe  i podmioty uprawnione miały

możliwość  zapoznania  się  ze  wstępnym  katalogiem  zadań  oraz  zgłoszenia  swoich

propozycji/uwag.   Program jest  ważnym dokumentem określającym zakres  i  zasady

współdziałania   samorządu  miasta  Piły  z  podmiotami  prowadzącymi  działalność  w

6



sferze pożytku  publicznego. Definiuje również cele i formy współpracy miasta Piły z

sektorem  pozarządowym.  Wskazuje  obszary  działań  w sferze  pożytku publicznego

oraz   priorytetowe  zadania  publiczne  przewidziane  do  realizacji  przez  organizacje

pozarządowe działające na rzecz miasta Piły i jego mieszkańców. Przygotowany został

przy  współpracy  z  właściwymi  merytorycznie  wydziałami  Urzędu  Miasta  Piły   i

miejskimi  jednostkami  organizacyjnymi  oraz  z  organizacjami  pozarządowymi.   Na

realizację  programu  na  2021  rok  zaplanowano  kwotę  w  wysokości  1  992  000  zł.

Projekt Rocznego programu współpracy z miasta Piły z organizacjami pozarządowymi

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2021 rok

został pozytywnie zaopiniowany przez Gminną Radą Działalności Pożytku Publicznego

Miasta Piły. 

Radna  Maria  Miler  zadała  pytanie  dotyczące  realizacji  zadań  publicznych.  W

październiku wpłynęły trzy propozycje zadań,  a dwa nie  są przyjęte  do realizacji  w

2021 roku. Jakie to są  zadania i czego dotyczy  zadanie , które będzie realizowane.

Teresa Jakubowska Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju i Funduszy Europejskich

odpowiedziała,  że  zadanie  zgłosiło  Stowarzyszenie  Edukacji  Medialnej  i  Filmowej.

Jedno  z  nich  dotyczyło  stworzenia  mapy  miejsc  w  Pile,  w  których  można  będzie

spędzać  czas  na  wolnym  powietrzu  z  pokazaniem  rodzajów  aktywności.  Kolejne

zadanie,  to  zorganizowanie  konkursu  dotacyjnego  na  najlepszy  projekt

zagospodarowania  terenu  zieleni  i  infrastruktury  zielono-  błękitnej,  a  następnie

zagospodarowanie nieużytków miejskich  na potrzeby zieleni.  Te zadania są bardziej

dedykowane  do  budżetu  obywatelskiego,  a  nie  do  programu  współpracy

z organizacjami pozarządowymi, dlatego stanowisko było na nie. Kolejne zgłoszenie to

Stowarzyszenie  MIKI  RUN  -  Pomocna  dłoń  charytatywny  bieg  terenowy

z  przeszkodami i tu była pozytywna odpowiedź.

Radna Teresa Kasior  wypowiedziała się, że roczny program współpracy miasta Piły

z  organizacjami  pozarządowymi oraz innymi podmiotami  prowadzącymi działalność

pożytku  publicznego  na  2021 rok  jest  starannie   przygotowany.  Jest  konsultowany,

podane  są  główne  cele,  zasady  współpracy,  formy  współpracy  i  sposób  realizacji.

Podane są wysokości środków i rezerwa celowa. Wszystko zostało  uwzględnione.
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Komisja  Spraw  Społecznych  -  wyniki  głosowania:  ZA  (8),  PRZECIW  (0),

WSTRZYMUJE SIĘ (0) ), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY (1 )

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 5

Zaopiniowanie projektu uchwały uchwały Rady Miasta Piły w sprawie statutu osiedla

Gładyszewo.

Projekt uchwały w imieniu Prezydenta przedstawiła  Małgorzata Erdmann Zastępca

dyrektora wydziału Organizacyjno - Prawnego.

W dniu 21 lipca 2020 r. odbyło się otwarte spotkanie mieszkańców wszystkich osiedli

w Regionalnym Centrum Kultury w Pile. Na to spotkanie otrzymali zaproszenie byli

i  obecni  przedstawiciele  jednostek pomocniczych.  Na spotkanie przybyło łącznie  16

osób. Z Osiedla Górne 5 osób, z terenu Osiedla Koszyce 1 osoba, z terenu Osiedla

Motylewo 1 osoba, z terenu Osiedla Podlasie 4 osoby i z terenu Osiedla Staszyce 5

osób. W spotkaniu nie uczestniczyli przedstawiciele Osiedla Gładyszewo. Opracowany

projekt  statutów  został  przekazany  zgodnie  z  trwającą  procedurą  do   Prokuratury

Rejonowej w Pile, w celu kontynuowania współpracy z organem, zgodnie z pismem na

podstawie  którego cała  inicjatywa  została  podjęta.  W związku z  faktem,  że  sprawy

toczyły się bardzo dynamicznie,  na podstawie złożonych wniosków konsultacyjnych,

ale  również  po  przeanalizowaniu  aktualnego  stanu  prawnego,  sporządzono  projekt

statutów. Ostateczna treść projektów statutu uwzględnia wnoszone przez mieszkańców

uwagi dotyczące progu frekwencji, a mianowicie zgodnie z proponowanymi zasadami

wyborczymi, nie ma progu frekwencji, który by ograniczał ważność bądź nieważność

przeprowadzonych wyborów. Również  zasady zgłaszania  kandydatów, a mianowicie

trzy  odrębne  rodzaje  wyborów:  do  Rady  Zarządu,  do  Zarządu  i  wybory

Przewodniczącego - mieszkańcy otrzymują trzy rodzaje kart głosowania. W projekcie

statutu przychylono się również  do wniosku mieszkańców o możliwość utworzenia

Rady Seniorów na terenie Osiedla. Na dodatkowym spotkaniu w dniu 07 października

2020 r. przybyli mieszkańcy nie wnieśli uwag do ostatecznej treści  projektów statutu. 

Radca Prawny Łukasz Czarny zajął głos i poinformował, że do wszystkich statutów

zostanie  wniesiona  autopoprawka.  Ponadto  poinformował,  że  projekty  statutów  są
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uzgodnione z Panią Prokurator.

Małgorzata  Erdmann  Zastępca  dyrektora  wydziału  Organizacyjno  -  Prawnego

powiedziała,  że  jednym z głównych wątków  dotyczących  zmiany  proponowanej  w

projektach  statutu  jest  zmiana  dotycząca  społecznej  roli  organów  jednostek

pomocniczych, a co  za tym idzie  przedstawiciele jednostek pracują społecznie, czyli

nie  otrzymują  wynagrodzenia.  Na  spotkaniu  mieszkańców  nie  wniesiono  do  tego

żadnych uwag. 

Radny Mieczysław Karpiński wypowiedział się co do całokształtu projektów statutów

osiedli. Na Osiedlu Gładyszewo i Osiedlu Motylewo przez 20 lat wybory odbywały się

poprzez zebranie ogólne mieszkańców i ich bezpośredni udział w dyskusjach na temat

funkcjonowania i  problemów danej  jednostki.  W tej  chwili  odstępuje się  od tego w

sposób zasadniczy i jest zaproponowana Rada Osiedla. Rada ma się składać z 15 osób, a

Zarząd  z  4  osób.  Jednostka  pomocnicza  Gładyszewo  ma  osób  uprawnionych  do

głosowania  około 400. Nie zgłoszenie minimalnej ilości kandydatów - 19, skutkuje

brakiem przeprowadzenia  wyborów do Rady i  Zarządu Osiedla,  czyli  do  likwidacji

jednostki.  Dla  Osiedla  Gładyszewo  jest  to  bardzo  wysoki  wymóg.  W  związku

z  powyższym  Radny  Zdzisław  Karpiński powiedział,  że  będzie  przeciwny  tym

regulacjom.

Radna  Maria  Miler zapytała,  które  zapisy  usunięto  w  stosunku  do  poprzednich

statutów.

Radna Zdzisława Karpińska zadała pytanie odnośnie  &7 statutów mówiącym o tym,

że prawa wyborcze mają osoby na stałe zamieszkujące teren osiedla. Co jest brane pod

uwagę.

Małgorzata  Erdmann  Zastępca  dyrektora  wydziału  Organizacyjno  -  Prawnego

odpowiedziała  na  pytanie  Radnej  Marii  Miler,  że  wspólną  propozycją  jednostek

pomocniczych było żeby wpisać,  że nadzór nad realizacją przedsięwzięć odbywa się za

pośrednictwem  jednostek  podległych  Prezydentowi,  ale  we  współpracy  z

przedstawicielami jednostek pomocniczych. Nie można było przyjąć , ponieważ nadzór

nad działalnością osiedli sprawują właściwe merytoryczne wydziały. Nie mogą nadzoru

nad jednostką pomocniczą sprawować organy tego nadzoru.  Kolejny wniosek to był

udział  Przewodniczącego  Rady  i  Zarządu  w  uroczystościach  na  osiedle,  a  w
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szczególności  podczas  oddawania  inwestycji  zrealizowanych  na  terenie  osiedla.

Dopisanie tak szczegółowej propozycji do statutu będzie ograniczało i nie praktykuje

się takiego wpisywania. Kolejna propozycja , to  żeby w Zarządzie Osiedla było 5 osób.

Następna  propozycja , która nie została przyjęta to, że Rada Osiedla wybiera Zarząd

Osiedla. Zasadnicza zmiana dotyczy natomiast wyborów w sposób bezpośredni.

Radca  Prawny  Łukasz  Czarny odpowiedział  na  pytanie  Radnej  Zdzisławy

Karpińskiej,  że  są  to  osoby  ujęte  w  stałym  spisie  wyborczym  i  na  tej  podstawie

weryfikuje się uprawnienia wyborcze.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania z autopoprawką :  ZA (7), PRZECIW
(0), WSTRZYMUJE SIĘ (1) ), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY (1 )

Komisja  Gospodarki  Miejskiej  -  wyniki  głosowania  z  autopoprawką:  ZA  (5),
PRZECIW (1), WSTRZYMAŁO SIĘ (1 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta  - wyniki głosowania  z autopoprawką : ZA (4)
PRZECIW (1), WSTRZYMAŁO SIĘ (1 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 6

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie statutu osiedla Górne.

Projekt uchwały w imieniu Prezydenta przedstawiła  Małgorzata Erdmann Zastępca

dyrektora wydziału Organizacyjno - Prawnego.

Radni nie zadawali pytań

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania z autopoprawką : ZA (8), PRZECIW
(0), WSTRZYMUJE SIĘ (1) , BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1 )

Komisja  Gospodarki  Miejskiej  -  wyniki  głosowania  z  autopoprawką  :  ZA  (5),
PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ (2 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta  - wyniki głosowania  z autopoprawką : ZA (4),
PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ (2), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.
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Ad. 7

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie statutu osiedla Koszyce.

Projekt uchwały w imieniu Prezydenta przedstawiła  Małgorzata Erdmann Zastępca
dyrektora wydziału Organizacyjno - Prawnego.

Radni nie zadawali pytań.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania  z autopoprawką : ZA (8), PRZECIW
(0), WSTRZYMUJE SIĘ (1 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1 )

Komisja  Gospodarki  Miejskiej  -  wyniki  głosowania   z  autopoprawką  :  ZA  (5),
PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ (2 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta  - wyniki głosowania  z autopoprawką : ZA (4),
PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ (2 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 8

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie statutu osiedla Motylewo.

Projekt uchwały w imieniu Prezydenta przedstawiła  Małgorzata Erdmann Zastępca

dyrektora wydziału Organizacyjno - Prawnego.

Radni nie zadawali pytań.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania  z autopoprawką : ZA (8), PRZECIW
(0), WSTRZYMUJE SIĘ (1 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1 )

Komisja  Gospodarki  Miejskiej  -  wyniki  głosowania  z  autopoprawką:  ZA  (5),
PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ (2 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta  - wyniki głosowania  z autopoprawką : ZA (4),
PRZECIW (1), WSTRZYMAŁO SIĘ (1 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.
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Ad. 9

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie statutu osiedla Podlasie.

Projekt uchwały w imieniu Prezydenta przedstawiła  Małgorzata Erdmann Zastępca
dyrektora wydziału Organizacyjno - Prawnego.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania  z autopoprawką : ZA (8), PRZECIW
(0), WSTRZYMUJE SIĘ (1 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)

Radni nie zadawali pytań.

Komisja  Gospodarki  Miejskiej  -  wyniki  głosowania   z  autopoprawką:  ZA  (5),
PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ (2 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta  - wyniki głosowania  z autopoprawką : ZA (4),
PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ (2 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 10
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie statutu osiedla Staszyce.

Projekt uchwały w imieniu Prezydenta przedstawiła  Małgorzata Erdmann Zastępca
dyrektora wydziału Organizacyjno - Prawnego.

Radni nie zadawali pytań.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania  z autopoprawką : ZA (8), PRZECIW
(0), WSTRZYMUJE SIĘ(1 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1 )

Komisja  Gospodarki  Miejskiej  -  wyniki  głosowania   z  autopoprawką:  ZA  (5),
PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ (2 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Komisja  Budżetu i  Rozwoju Miasta  -  wyniki  głosowania  z autopoprawką:  ZA (4),
PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ (2 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 11
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr

II/9/18  Rady  Miasta  Piły  z  dnia  28  listopada  2018  r.  w  sprawie  określenia  zasad
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ustalania  wysokości  i  wypłaty  diet  dla  radnych  Rady  Miasta  Piły,  diet  dla

przewodniczących rad i przewodniczących zarządów osiedli w Pile .

Projekt uchwały w imieniu Prezydenta przedstawiła  Małgorzata Erdmann Zastępca
dyrektora wydziału Organizacyjno - Prawnego.

Radni nie zadawali pytań.

Komisja  Spraw  Społecznych  -  wyniki  głosowania:  ZA  (8)  PRZECIW  (0),
WSTRZYMUJE SIĘ (1 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)

Komisja  Gospodarki  Miejskiej  -  wyniki  głosowania:  ZA  (0  ),  PRZECIW  (0),
WSTRZYMAŁO SIĘ (0 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Komisja  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta   -  wyniki  głosowania:  ZA (5),  PRZECIW (0),
WSTRZYMAŁO SIĘ (1 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 12
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  lokalnego  programu

wspierania  edukacji  uzdolnionych  uczniów szkół  podstawowych funkcjonujących  na

terenie Gminy Piła .

Projekt  uchwały  w  imieniu  Prezydenta  przedstawił  Sebastian Dzikowski  Dyrektor
Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu. 

 Zgodnie z art. 90t ust. 1 pkt 2 ustawy o systemie oświaty (Dz. U. z 2020 r. poz. 1327

t.j.) jednostki samorządu terytorialnego mogą tworzyć regionalne lub lokalne programy

wspierania  edukacji  uzdolnionych  dzieci  i  młodzieży.  Zmiana  ustroju  szkolnego

spowodowała, konieczność uaktualnienia programu tak, aby stworzyć uczniom klas IV

– VIII szkoły podstawowej możliwość ubiegania się o Nagrodę Prezydenta Miasta Piły.

Lokalny program wspierania edukacji uzdolnionych uczniów, zwany dalej programem”,

skierowany  jest  do  szczególnie  uzdolnionych  uczniów  szkół  podstawowych

funkcjonujących  na  terenie  Gminy  Piła  z  wyłączeniem  szkół  dla  dorosłych.  Celem

wspierania jest: 

1)  promowanie  uczniów  wybitnie  uzdolnionych,  których  wiedza  i  osiągnięcia

wykraczają poza wymagania programowe, 
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2) zachęcenie uczniów do reprezentowania i promocji  Miasta Piły w konkursach,

olimpiadach i zawodach sportowych, 

3)  doprowadzenie  do  wzrostu  aspiracji  edukacyjnych  i  aktywności

uczniów,

4) stwarzania pozytywnych wzorców dla społeczności uczniowskiej. 

 Formą realizacji wspierania uczniów jest ustanowienie nagrody za wyniki w nauce,

sporcie i szczególne osiągnięcia, zwanej dalej „nagrodą”. 

Radni nie zadawali pytań.

Komisja  Spraw  Społecznych  -  wyniki  głosowania:  ZA  (9),  PRZECIW  (0),
WSTRZYMUJE SIĘ (0) ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1 )

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 13

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyjęcia kryteriów, trybu

i zasad przyznawania nagród uzdolnionym uczniom klas IV – VIII szkół podstawowych

funkcjonujących na terenie Gminy Piła.

Projekt  uchwały  w  imieniu  Prezydenta  przedstawił  Sebastian Dzikowski  Dyrektor

Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu. 

Realizując  lokalny  program  wspierania  edukacji  uzdolnionych  uczniów  szkół

podstawowych Gmina Piła przyjmuje kryteria, tryb i zasady udzielania ww. uczniom

nagrody za wyniki w nauce i szczególne osiągnięcia. Ponadto zmiana ustroju szkolnego

spowodowała  konieczność  dostosowania  kryteriów,  trybu  i  zasad  przyznawania

Nagrody Prezydenta Miasta Piły do aktualnej sytuacji.  

Radni nie zadawali pytań

Komisja  Spraw  Społecznych  -  wyniki  głosowania:  ZA  (9),  PRZECIW  (0),
WSTRZYMUJE SIĘ (0) ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1 )

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.
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Ad. 14

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły  w sprawie przyjęcia  Regulaminu

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie miasta Piły.

Projekt  uchwały  w  imieniu  Prezydenta  przedstawił   Mariusz  Bednarczyk  Prezes
Miejskich Wodociągów i Kanalizacji. 

Radna Maria Miler złożyła dwa  wnioski, które nie podlegają głosowaniu.

Komisja  Gospodarki  Miejskiej  -  wyniki  głosowania:  ZA  (6),  PRZECIW  (0),
WSTRZYMAŁO SIĘ (1 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 15

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia woli zawarcia

porozumienia  międzygminnego  dotyczącego  współdziałania  Gmin  przy  realizacji

zadania polegającego na wyznaczeniu obszaru i granic aglomeracji Piła.

Projekt  uchwały  w  imieniu  Prezydenta  przedstawiła  Lidia  Plewa  Z-ca  Dyrektora
Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej.

Zgodnie z art.  565 ust.  2 ustawy z dnia 20 lipca 2017 r. Prawo wodne z dniem 31

grudnia  2020  roku  tracą  moc  wszystkie  dotychczasowe  akty  prawne  wyznaczające

granice i obszary aglomeracji, w tym Uchwała nr XXII/586/16 Sejmiku Województwa

Wielkopolskiego  z  dnia  26  września  2016  r.  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie

wyznaczenia aglomeracji Piła. W związku z tym zachodzi konieczność wyznaczenia na

nowo  granic  i  obszaru  aglomeracji  Piła.  Kompetencje  w  zakresie  wyznaczania

aglomeracji  na mocy przywołanej powyżej ustawy przejęły z dniem 1 stycznia 2018

roku  samorządy  gminne.  Następuje  to  w  drodze  uchwały  Rady  Miasta.  Jeśli

aglomeracja  obejmuje  tereny  dwóch  lub  więcej  gmin,  właściwą  do  wyznaczenia

aglomeracji  jest  gmina  o największej  równoważnej  liczbie  mieszkańców (RLM).  W

przypadku aglomeracji Piła jest to Gmina Piła. Zgodnie z obowiązującymi przepisami

zainteresowane gminy w celu wyznaczenia aglomeracji zawierają porozumienie, które

będzie  określać  zasady  ich  współdziałania.  Porozumienie  to  będzie  także  jednym z

dokumentów  wymaganych  w  toku  uzgadniania  projektu  uchwały  o  wyznaczeniu

aglomeracji. 

15



Radny Mieczysław Karpiński  zapytał  czy w obszarze zainteresowań Urzędu Miasta

byłyby inne gminy, konkretnie  Gmina Krajenka .

 Lidia Plewa Z-ca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej

odpowiedziała, że aglomeracje tworzy się  o istniejący układ. Ponieważ ścieki z Gminy

Szydłowo  trafiają  do  oczyszczalni   ścieków  “Gwda”  stąd  też  taka  propozycja.

Docelowo, gdyby Gmina Krajenka chciałaby, musiałaby stworzyć warunki, podłączyć

ścieki, a potem można mówić o zmianie granic  aglomeracji.

Komisja  Gospodarki  Miejskiej  -  wyniki  głosowania:  ZA  (7),  PRZECIW  (0),
WSTRZYMAŁO SIĘ (0 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 16
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie Regulaminu utrzymania

czystości i porządku na terenie miasta Piły.

Projekt  uchwały  w  imieniu  Prezydenta  przedstawiła  Lidia  Plewa  Z-ca  Dyrektora
Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej.

Na podstawie art. 4 ust. 1 ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i

porządku  w gminach  (Dz.  U.  z  2020  r.  poz.  1439,  ze  zm.)  Rada  Miasta  Piły,  po

zasięgnięciu  opinii  Państwowego  Powiatowego  Inspektora  Sanitarnego,  uchwala

regulamin  utrzymania  czystości  i  porządku na terenie  miasta  Piły,  który  jest  aktem

prawa miejscowego. W związku z nowelizacją ustawy z dnia 13 września 1996 r. o

utrzymaniu czystości i porządku w gminach, niezbędne jest podjęcie nowej uchwały, w

sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Piły,

zgodnego  z  obecnymi  przepisami  prawa.  Gmina  Piła  przystąpiła  do  Związku

Międzygminnego "Pilski Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi". W związku z

tym,  zasady  postępowania  z  odpadami  komunalnymi  i  ich  gromadzenia  na  terenie

nieruchomości, przewidziane do określenia w art. 4 ust. 2 pkt 1a oraz pkt 2, 3 (w części

dotyczącej  częstotliwości  i  sposobu pozbywania się  odpadów komunalnych)  i  pkt 5

ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (Dz.

U. z 2020 r. poz. 1439, ze zm.), ustala w odpowiedniej uchwale Zgromadzenie Związku

Międzygminnego  "Pilski  Region  Gospodarki  Odpadami  Komunalnymi".  Wobec
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powyższego przedmiotowy "Regulamin..." w zakresie odpadów komunalnych dotyczy

tylko  tych  odpadów,  które  są  zbierane  na  terenach  przeznaczonych  do  użytku

publicznego oraz na drogach publicznych, a także uwzględnia elementy określone w

ustawie  z  dnia 13 września 1996 r.  o  utrzymaniu  i  porządku w gminach,  które nie

dotyczą odpadów komunalnych. 

Radna Maria Miller zadała pytanie  dotyczące dopuszczenia utrzymywania kuców w

celach  rekreacyjnych,  rehabilitacyjnych  i  edukacyjnych  w  budynkach  zajmowanych

przez placówki oświatowe. Czy mamy takie doświadczenia na terenie gminy, że taki

zapis jest konieczny, czy przewidujemy.

Lidia Plewa Z-ca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej

odpowiedziała,  że  w  tej  chwili  nie  mamy  do  czynienia  z  takimi  przypadkami,  ale

pojawiały się  takie zainteresowania w celu zakupu kuców dla celów rehabilitacyjnych.

Stąd  też  taki  zapis,  żeby nie  zamykać  drogi  takim jednostkom i  stworzyć im taką

możliwość.

Radny Lucjan Szutkowski  zabrał głos i zasugerował wydłużenie terminu  deratyzacji.

Lidia Plewa Z-ca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej

odpowiedziała, że nie ma problemu żeby wydłużyć ten termin np. na cały wrzesień.

Radny Marek Andruszkiewicz zapytał  czy dopuszcza się hodowle gołębi w mieście.

Lidia Plewa Z-ca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej

odpowiedziała,  że gołębie to są zwierzęta  gospodarskie.  Do tej  pory nie było takich

skarg na hodowców gołębi,  jedynie na gołębie dzikie.

Komisja  Gospodarki  Miejskiej  -  wyniki  głosowania:  ZA  (7),  PRZECIW  (0),
WSTRZYMAŁO SIĘ (0 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 17

Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na

wynajęcie  i  wydzierżawienie  nieruchomości  oraz  odstąpienie  od  obowiązku

przetargowego trybu zawarcia umów .
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Projekt  uchwały  w  imieniu  Prezydenta  przedstawiła  Monika  Łukomska  Dyrektor
Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Ustawa  z  dnia  21  sierpnia  1997  r.  o  gospodarce  nieruchomościami  przewiduje

możliwość  odstąpienia  od  obowiązku  przetargowego  wynajęcia  i  wydzierżawienia

nieruchomości na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony za zgodą

rady gminy (art. 37 ust. 4 wyżej cytowanej ustawy). Natomiast art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. a

ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym stanowi, że w przypadku, gdy

po  umowie  zawartej  na  czas  oznaczony  do  3  lat  strony  zawierają  kolejne  umowy,

których przedmiotem jest ta sama nieruchomość wymagana jest zgoda rady gminy. 

Najemcy i  dzierżawcy nieruchomości będących przedmiotem uchwały zwrócili  się z

wnioskami do Prezydenta Miasta Piły o zawarcie kolejnych umów najmu i dzierżawy.

Umowy zostaną zawarte na czas nieoznaczony. 

 Radni nie zadawali pytań.

Komisja  Gospodarki  Miejskiej  -  wyniki  głosowania:  ZA  (7),  PRZECIW  (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 18

Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów najmu i dzierżawy.

Projekt  uchwały  w  imieniu  Prezydenta  przedstawiła  Monika  Łukomska  Dyrektor
Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Ustawa  z  dnia  21  sierpnia  1997  r.  o  gospodarce  nieruchomościami  przewiduje

możliwość  odstąpienia  od  obowiązku  przetargowego  wynajęcia  i  wydzierżawienia

nieruchomości na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony za zgodą

rady  gminy  (art.  37  ust.  4  wyżej  cytowanej  ustawy).  Nieruchomości  będące

przedmiotem uchwały wykorzystane zostaną na poprawę warunków zagospodarowania

nieruchomości przyległej, pod istniejące schody, trawnik oraz lokalizację i utrzymanie

urządzenia przesyłowego. 

Radny Mieczysław Karpiński zadał pytanie dotyczące propozycji wynajmu terenu na
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dwóch działkach - pas  terenu na działce 184/3. Jaki zapis dotyczy tej  działki.  Czy

zasadne jest objęcie  wnioskiem tego fragmentu działki 184/3.

Monika  Łukomska  Dyrektor  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami

odpowiedziała,  że  do  czasu  uchwalenia  planu  jest  to  zasadne.  Na  chwilę  obecną

żadnych  planów  inwestycyjnych  nie  ma,  a  w  przypadku  pojawienia  się  istnieje

możliwość rozwiązania umowy z trzymiesięcznym wypowiedzeniem bez konieczności

podawania przyczyny.

Komisja  Gospodarki  Miejskiej  -  wyniki  głosowania:  ZA  (7),  PRZECIW  (0),
WSTRZYMAŁO SIĘ (0 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 19

Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu. 

Projekt  uchwały  w  imieniu  Prezydenta  przedstawiła  Monika  Łukomska  Dyrektor
Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Ustawa  z  dnia  21  sierpnia  1997  r.  o  gospodarce  nieruchomościami  przewiduje

możliwość odstąpienia od obowiązku przetargowego wynajęcia nieruchomości na czas

oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony za zgodą rady gminy (art. 37 ust.

4 wyżej cytowanej ustawy). Nieruchomość będąca przedmiotem uchwały położona jest

na obszarze, dla którego nie obowiązują ustalenia planu miejscowego. Z wnioskiem o

najem  nieruchomości  wystąpił  Związek  Harcerstwa  Polskiego  –  Chorągiew

Wielkopolska  z  siedzibą  w  Poznaniu,  który  planuje  wykorzystać  nieruchomość  na

prowadzenie działalności statutowej organizacji pożytku publicznego. Za główne cele

swojego działania Związek Harcerstwa Polskiego uznaje:  

-  stwarzanie  warunków  do  wszechstronnego,  intelektualnego,  społecznego,

duchowego, emocjonalnego i fizycznego rozwoju człowieka,  

-  nieskrępowane kształtowanie osobowości człowieka odpowiedzialnego, przy

poszanowaniu  jego  prawa  do  wolności  i  godności,  w  tym  wolności  od

wszelkich nałogów,  

-  upowszechnianie i  umacnianie w społeczeństwie przywiązania  do wartości:
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wolności,  prawdy,  sprawiedliwości,  demokracji,  samorządności,

równouprawnienia, tolerancji i przyjaźni, 

-  stwarzanie  warunków  do  nawiązywania  i  utrwalania  silnych  więzi

międzyludzkich  ponad  podziałami  rasowymi,  narodowościowymi  i

wyznaniowymi,  

-  upowszechnianie  wiedzy  o  świecie  przyrody,  przeciwstawianie  się  jego

niszczeniu przez cywilizację, kształtowanie potrzeby kontaktu z nieskażoną

przyrodą. 

Oddany  Związkowi  do  korzystania  schron  samolotowy  będzie  wykorzystywany  do

prowadzenia zajęć edukacyjnych, sportowo-rekreacyjnych oraz pro-obronnych. Ponadto

w części przeznaczony zostanie na magazyn sprzętu niezbędnego do realizacji zadań

programowych – rajdy, biwaki, akcje letnie i szkoleniowe (namioty, materace, łóżka,

stoły, krzesła itp.). 

Radny Mieczysław Karpiński zadał pytanie czy to wynajęcie jest zgodne z wnioskiem

i czy ten teren jest wystarczający.

Monika  Łukomska  Dyrektor  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami

odpowiedziała,  że  teren  wokół  nie  jest  duży,  ale  jest  to  zgodne  z  wnioskiem  i

zainteresowaniem Związku Harcerstwa Polskiego. Związek nie wskazywał, że jest im

potrzebny większy teren i zostało przyjęte  tak , jak ten wniosek był sformułowany.

Komisja  Gospodarki  Miejskiej  -  wyniki  głosowania:  ZA  (6),  PRZECIW  (0),
WSTRZYMAŁO SIĘ (0 ), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 20

Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  zmieniający  uchwałę  Nr

XVIII/202/19 Rady Miasta  Piły  z  dnia 17 grudnia 2019 r.  w sprawie zatwierdzenia

planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły na 2020 rok .

Projekt uchwały w imieniu Prezydenta przedstawił Ryszard Małecki Przewodniczący
Komisji Rewizyjnej.

Na wniosek Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Ryszarda Małeckiego i z uwagi na

stan epidemii wywołany zakażeniami wirusem SARS-CoV-2, Komisja Rewizyjna Rady

Miasta  Piły  uznała  za  celowe  przełożenie  kontroli  problemowej  w  temacie

20



“Wykorzystanie środków przekazanych Zarządowi Dróg i Zieleni Miejskiej z budżetu

Gminy  Piła  na  realizację  zadań  zleconych  przez  Gminę”  z  miesięcy  ,,wrzesień,

październik  2020  r.”  na  rok  ,,2021  r.”.  Zgodnie  ze  Statutem  Miasta  Piły,  Komisja

Rewizyjna przedkłada  do zatwierdzenia coroczny plan pracy. 

Radni nie zadawali pytań.

Komisja  Spraw  Społecznych  -  wyniki  głosowania:  ZA  (8),  PRZECIW  (0),
WSTRZYMUJE SIĘ (0) ), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY (1 )

Komisja  Gospodarki  Miejskiej  -  wyniki  głosowania:  ZA  (7),  PRZECIW  (0),
WSTRZYMAŁO SIĘ (0 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Komisja  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta   -  wyniki  głosowania:  ZA (6),  PRZECIW (0),
WSTRZYMAŁO SIĘ (0 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 21

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie rozpatrzenia skargi na

działalność Prezydenta Miasta Piły.

Projekt  uchwały  przedstawiła  Wioletta  Stalęga  Przewodnicząca  Komisji  Skarg,
Wniosków i Petycji.

8 października  2020 r.  do  Rady Miasta  Piły  wpłynęła  skarga  Pana XXXXXXXXX

XXXXXXX*  dotycząca  usytuowania  przenośnej  wiaty  metalowej  przeznaczonej  do

przechowywania roweru (w przyszłości wózka inwalidzkiego) o wymiarach 1,45 x 2 m,

na  nieruchomości  położonej  w  Pile  przy  placu  Zwycięstwa  (obręb  18),  oznaczonej

geodezyjnie  numerem  81/9.  Pismem  złożonym  31  marca  2020  r.  mieszkaniec  Piły

zwrócił  się  do Prezydenta  Miasta  Piły  z  prośbą  o wyrażenie  zgody na usytuowanie

metalowej  wiaty.  Do  pisma  dołączył  mapę  ze  wskazaniem  miejsca  planowanej

inwestycji oraz aktualnego miejsca usytuowania obiektu przez innego mieszkańca. 

Wizja  lokalna  w terenie  wykazała,  że  działka  numer  81/9  została  zagospodarowana

poprzez  usytuowanie  blaszanego  pomieszczenia  służącego  do  przechowywania

elektrycznego  wózka  inwalidzkiego.  W  wyniku  przeprowadzonych  oględzin

nieruchomości,  właściciel  nakładów  poniesionych  na  ustawienie  blaszanego  garażu,

został wezwany do jego usunięcia, z uwagi na niezachowanie warunków nałożonych
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przez Prezydenta Miasta Piły (między innymi w zakresie zastosowanych materiałów

budowlanych). Przedstawiciel  Wspólnoty Mieszkaniowej Pl. Zwycięstwa 14-15-16 w

Pile  zwrócił  się  z  prośbą  o  wyrażenie  zgody  na  zmianę  lokalizacji  dotychczas

istniejącego obiektu.  Prezydent  Miasta  Piły  pozytywnie  zaopiniował  zaproponowaną

lokalizację  na  nieruchomości  oznaczonej  geodezyjnie  numerem  81/7,  jednocześnie

warunkując ją: 

1. koniecznością osłonięcia wiaty np. pergolą oraz wykonania nasadzenia ozdobnego, 

2. wykonania wszelkich prac w zakresie i na koszt inwestora, bez prawa zwrotu

poniesionych nakładów na ten cel oraz zgodnie z obowiązującymi w tym

zakresie przepisami prawa, w szczególności ustawy z dnia 7 lipca 1994 r.

Prawo budowlane. 

Jednocześnie  poinformowano,  że  lokalizacja  wiaty  nie  może  kolidować  z

dostępem do sieci ciepłowniczej. 

Pismem z 11 maja 2020 r.  skutecznie  doręczonym 19 maja 2020 r.  skarżący został

poinformowany,  że Prezydent  Miasta  Piły  wyraził  zgodę wyłącznie  na usytuowanie

murowanego  i  zadaszonego  obiektu  budowlanego  na  nieruchomości  oznaczonej

numerem  geodezyjnym  81/9  (obręb  18),  z  zastrzeżeniem  następujących  warunków

nałożonych na wnioskodawcę: 

1.  zachowanie  spójnej  kolorystyki  planowanego  do  realizacji  obiektu

budowlanego z budynkiem usytuowanym przy placu Zwycięstwa 14-16

w Pile, 

2. przedmiotowe prace należy wykonać zgodnie z obowiązującymi w tym zakresie

przepisami prawa, w szczególności ustawy z 7 lipca 1994 r. Prawo budowlane, 

3.  realizacja  przedsięwzięcia  winna  nastąpić  we  własnym zakresie  i  na  własny

koszt, bez prawa zwrotu poniesionych nakładów, 

4. z uwagi na fakt, że wyżej wymieniona działka oddana jest w łącznym udziale w

wysokości  122/1000  części  we  współużytkowanie  wieczyste,  wnioskodawca

winien  uzyskać  zgodę  od  wszystkich  współużytkowników  wieczystych  na

realizację inwestycji. 

Powyższe było zgodne z warunkami nałożonymi na wcześniejszego użytkownika.

Wobec  prowadzonej  korespondencji  oraz  po  ponownym  przeanalizowaniu  sprawy,

pismem  z  14  października  2020  r.  skarżący  został  poinformowany,  że  zmiana

22



lokalizacji istniejącej wiaty na działkę numer 81/7 (obręb 18) została zaakceptowana

przez Prezydenta Miasta Piły, na prośbę Wspólnoty Mieszkaniowej Pl. Zwycięstwa 14-

15-16 w Pile – jednego z aktualnych dysponentów tejże nieruchomości. Jednocześnie

poinformowano  mieszkańca,  że  zostanie  rozważona  możliwość  lokalizacji  na  wyżej

wymienionych warunkach wiaty na wózek inwalidzki – nie na rower po przedłożeniu

zgody dysponentów terenu na zmianę sposobu zagospodarowania działki 81/7 (obręb

18), jak również, że do tego czasu aktualne pozostaje stanowisko zawarte w dotychczas

prowadzonej korespondencji. 

Na posiedzeniu w dniu 6 listopada 2020 r. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji uznała

skargę za bezzasadną.

Radni nie zadawali pytań

Komisja  Spraw  Społecznych  -  wyniki  głosowania:  ZA  (7),  PRZECIW  (0),
WSTRZYMUJE SIĘ (0) ), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY (1 )

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 22

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie rozpatrzenia skargi na

działalność Prezydenta Miasta Piły.

Projekt  uchwały  przedstawiła  Wioletta  Stalęga  Przewodnicząca  Komisji  Skarg,
Wniosków i Petycji.

Pismem z dnia 16 września 2020 r. na brak odpowiedzi na pismo z 6 sierpnia 2020 r.

Pan XXXXXXXXXXX*  złożył skargę do Rady Miasta Piły dotyczącą nieudzielenia

odpowiedzi na pismo złożone 6 sierpnia 2020 r.,  w którym zwrócił  się o udzielenie

pisemnej  informacji  w zakresie  sprawozdań publikowanych w Biuletynie  Informacji

Publicznej Urzędu Miasta Piły z działalności Straży Miejskiej w Pile za lata 2011-2019.

Z  wyjaśnień  złożonych  przez  Komendanta  Straży  Miejskiej  wynika,  że  pismo

XXXXXXXX złożone w dniu 06.08.2020 za pośrednictwem platformy e PUAP zostało

przekierowane z kancelarii  Urzędu do Straży Miejskiej.  Z uwagi na występujący od

kilku miesięcy stan epidemii wywołany zakażeniami wirusem SARS-CoV-2 nastąpiła

zasadnicza zmiana działań Straży Miejskiej. Wszystkie siły i środki tej formacji, jako

służby  porządku  publicznego  szczególnie  narażonej  za  zarażenie  wirusem  podczas

wykonywania  ustawowych  zadań,  zostały  skierowane  na  zabezpieczenie  jej

funkcjonariuszy  przed niebezpieczeństwem.  Służba  odbywała  się  i  nadal  odbywa w
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systemie  12  godzinnym z  udziałem wszystkich  funkcjonariuszy  jednostki,  gdzie  po

dwudniowej pracy strażnikowi przysługiwała 48 godzinna przerwa. Dwie doby wolnego

po  dwudniowej  pracy,  nieobecność  części  funkcjonariuszy  przebywających  na

planowanych  urlopach,  zwolnienia  lekarskie,  a  przede  wszystkim  korzystanie  z

przysługujących  dni  wolnych  dla  strażniczek  sprawujących  opiekę  nad  dziećmi

spowodowały, że skoncentrowano się na służbie w tzw. "terenie", co było niewątpliwie

przyczyną nieświadomego zaniechania udzielenia  odpowiedzi  na jedno z wielu pism

kierowanych  w  tym  okresie  do  Straży  Miejskiej.  Po  wpłynięciu  skargi  na  brak

odpowiedzi  Straż  Miejska  niezwłocznie  udzieliła  skarżącemu  żądanych  przez  niego

informacji. 

Na posiedzeniu w dniu 6 listopada 2020 r. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji uznała

skargę za bezzasadną.

 

Radni nie zadawali pytań.

Komisja  Spraw  Społecznych  -  wyniki  głosowania:  ZA  (7),  PRZECIW  (0),
WSTRZYMUJE SIĘ (1 ), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY (1 )

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 23

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie rozpatrzenia skargi na

działalność Prezydenta Miasta Piły.

Projekt  uchwały  przedstawiła  Wioletta  Stalęga  Przewodnicząca  Komisji  Skarg,
Wniosków i Petycji.

Pismem z 21 września 2020 r. Pan XXXXXXXXXX*  złożył skargę do Rady Miasta

Piły dotyczącą nieudzielenia odpowiedzi na pismo złożone 28 lipca 2020 r., w którym

zwrócił się o udzielenie pisemnej informacji odnośnie: organu nadrzędnego w zakresie

wniesienia  odwołania  na  niewniesienie  wniosku  o  ukaranie  oraz  upoważnienia

pracownika Straży Miejskiej w Pile do podpisywania pism w imieniu Urzędu Miasta

Piły.  Z  wyjaśnień  złożonych  przez  Komendanta  Straży  Miejskiej  wynika,  że  pismo

XXXXXXXXXXXXX  złożone  w  dniu  28.07.2020  za  pośrednictwem  platformy

ePUAP zostało przekierowane z  kancelarii  Urzędu do Straży Miejskiej.  Z uwagi na

występujący od kilku miesięcy stan epidemii wywołany zakażeniami wirusem SARS-

CoV-2 nastąpiła zasadnicza zmiana działań Straży Miejskiej. Wszystkie siły i środki tej
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formacji,  jako  służby  porządku  publicznego  szczególnie  narażonej  na  zarażenie

wirusem  podczas  wykonywania  ustawowych  zadań,  zostały  skierowane  na

zabezpieczenie jej funkcjonariuszy przed niebezpieczeństwem. Służba odbywała się i

nadal  odbywa  w  systemie  12  godzinnym  z  udziałem  wszystkich  funkcjonariuszy

jednostki, gdzie po dwudniowej pracy strażnikowi przysługiwała 48 godzinna przerwa.

Dwie  doby  wolnego  po  dwudniowej  pracy,  nieobecność  części  funkcjonariuszy

przebywających na planowanych urlopach, zwolnienia lekarskie,  a przede wszystkim

korzystanie z przysługujących dni wolnych dla strażniczek sprawujących opiekę nad

dziećmi  spowodowały,  że  skoncentrowano  się  na  służbie  w tzw.  "terenie",  co  było

niewątpliwie przyczyną nieświadomego zaniechania udzielenia odpowiedzi na jedno z

wielu  pism  kierowanych  w  tym  okresie  do  Straży  Miejskiej.  Ponadto  Komendant

poinformował  również,  że  odpowiedź  na  tożsame  pytania  skarżący  uzyskał  już

wcześniej w piśmie z dnia 10 maja 2018 roku. 

Na posiedzeniu w dniu 6 listopada 2020 r. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji uznała

skargę  za  zasadną,  natomiast  Straż  Miejska  w  Pile  zobowiązała  się  do  udzielenia

skarżącemu odpowiedzi na zadane pytania. 

Komisja  Spraw  Społecznych  -  wyniki  głosowania:  ZA  (8),  PRZECIW  (0),
WSTRZYMUJE SIĘ (0) ), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY (1 )

Radni nie zadawali pytań.

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 24

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań.

Informacja zostanie przedstawiona na sesji Rady Miasta  24 listopada 2020 roku.

Ad. 25

Wolne głosy, wnioski i informacje.

Ad. 26

Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Włodzimierz Bystrzycki, Przewodniczący

Komisji Spraw Społecznych   zakończył obrady komisji wspólnej.
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Protokół sporządziła:                                           Przewodniczący Komisji Spraw  

                                                                                        Społecznych

  Wanda Bartosz                                                       Włodzimierz Bystrzycki

Protokół podpisali:

Lp. Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis

1. Kama Frąckowska-Pilarska

2. Tomasz Jopek

3. Urszula Kaczmarek

4. Teresa Kasior

5. Ryszard Małecki

6. Gabriela Milska 

7. Emilia Piechocka

8. Zbigniew Pyziak

9. Krzysztof Zając
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 Przewodniczący Komisji Gospodarki 

Miejskiej

Marek Andruszkiewicz

Protokół podpisali:

Lp.

Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis

1. Mieczysław Karpiński

   2. Maria Kubica

3. Magdalena Pabich

4. Grzegorz Płachta

5. Kazimierz Sulima

  6. Marek Toboła 

    

           Przewodniczący Komisji Budżetu i

Rozwoju Miasta

Lucjan Szutkowski

Protokół podpisali:

Lp. Imię i nazwisko, funkcja Podpis

1. Zdzisława Karpińska

2. Maria Miler

3. Tomasz Słoboda 

4. Wioletta Stalęga

5. Sławomir Wegner
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